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Barjanski list

Vpisi v osnovne šole
in vrtce

Koledniki ponesli 
bozicno veselje po 
domovih

Pogovor s kiparjem 
Primožem in 
ustvarjalko Majdo
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Spoštovane občanke in občani.
December je za nami. Morda najbolj vesel mesec v letu. Vrstili 
so se prazniki, obiskovali so nas radodarni možje, med njimi je 
naše najmlajše občane obdaril tudi Božiček, s katerim so se 
dogovorili moji sodelavci. Preživeli smo prijetne počitnice in 
vstopili v novo leto.
No, višje cene energentov nam ravno niso šle na roko, saj je bilo 
letnemu času primerno hladno. A vsaj sneg je obstal in omogoča 
zimske radosti ponekod še sedaj. Do bližajočih se zimskih 
počitnic bi ga vendarle nekaj še potrebovali.
Tudi epidemija se nikakor noče umiriti. Ko že kaže, da se je 
bomo morda vendarle rešili, se pojavi nova oblika in nam še 
naprej greni življenje.
A zadnje napovedi Svetovne zdravstvene organizacije so kljub 
rekordnemu številu okužb obetavne. Če držijo, naj bi se 
spomladi te nadloge dokončno rešili.
Ogromno preglavic, dodatnega dela in usklajevanja prinaša 
predvsem v šole in vrtce. Vrsta oddelkov in zaposlenih se je v 
tem obdobju znašla v karanteni. A ob izjemnem naporu vodstev 
in zaposlenih pouk še vedno poteka dokaj normalno.
Najbrž se okužbam in karantenam v tem najintenzivnejšem 
valu ni ognil noben delovni kolektiv in tudi pri nas ni bilo nič 
drugače. Vendar delo kljub temu poteka normalno. Pred nami 
je ob že začetih tudi vrsta novih projektov.
Dolgo smo napovedovali začetek gradnje manjkajoče 
infrastrukture v doslej neopremljenih strnjenih naseljih v občini. 
Ko boste prebirali Barjanski list, bomo imeli v rokah že podpisano 
pogodbo z izbranimi izvajalci. S tem preko 15 milijonov evrov 
vrednim projektom bomo zgradili kanalizacijsko omrežje, 
uredili odvajanje meteornih voda in javno razsvetljavo, dogradili 
plinovodno in telekomunikacijsko omrežje, obnovili vodovodno 
omrežje ter uredili ceste.
Verjetno bomo z deli začeli najprej v Žabnici, na zahodnem delu 
Brezovice in na območju Bičevja in Laz. Zadnje bo na vrsti 
območje Postaje na Brezovici, saj tam sočasno poteka 
rekonstrukcija železniške proge. A vsa dela bodo končana do 
sredine prihodnjega leta.
Nismo pa zastali niti z aktivnostmi za opremljanje manjših, še 
neopremljenih območij. Tako bomo na razpis prijavili izgradnjo 
infrastrukture v naselju Goričica, saj za ta projekt že imamo 
gradbeno dovoljenje. V postopku je pridobivanje tega za 
Gornjo in Dolenjo Brezovico. Pravkar je v teku pridobivanje 
služnosti in ob tej priložnosti krajane obeh naselij prosim za 
naklonjenost.
V naslednjih letih nam tako preostane še del Plešivice in 
Podplešivica ter preostanek Rakitne. Nismo daleč od tega, da v 
cevi in do čistilnih naprav spravimo praktično vso odpadno 
vodo v občini.
Naslednji večji projekt, ki nas čaka v tem letu, je energetska 
sanacija štirih javnih objektov. V javno zasebnem partnerstvu, v 
katerem sodelujejo MGRT, podjetje Petrol in Občina Brezovica, 

bomo skupaj v celoti ali v delno energetsko sanirali vrtec v 
Vnanjih Goricah, zadružni dom v Vnanjih Goricah, zdravstveni 
dom v Podpeči in osnovno šolo na Rakitni. Skupna vrednost 
posegov na objektih je okvirno 1,2 milijona evrov. Vsa dela pa 
bodo končana v letu 2022.
Zelo ambiciozno smo štartali v to leto. Naše načrte nam 
omogoča tudi pravočasen sprejem proračunov za naslednji dve 
leti, ki so ju na zadnji seji v decembru lansko leto sprejeli 
občinski svetniki. Posledica sprejetih proračunov pa so tudi 
razpisi za sofinanciranje delovanja društev, ki bodo v teku od 1. 
2. 2022 dalje. Razpisi so namenjeni podpori delovanja športnih, 
kulturnih, mladinskih, humanitarnih društev ter društev 
upokojencev. Prav v času, ko se ta srečujejo z upadom ali 
omejevanjem dejavnosti, je nujno, da institucionalna podpora 
pride do njih čim prej. Ne zamudite jih.
Vse kaže, da bodo po vrsti odpovedanih običajnih prireditev v 
decembru odpadle tudi prireditve ob prihajajočem kulturnem 
prazniku.
Tveganja ob sicer prepotrebnem sproščenem druženju so ta 
čas prevelika. A če smo vzdržali dve leti, bomo tudi še teh nekaj 
mesecev.
Želim vam prijetne zimske počitnice. Pazite nase in ostanite 
zdravi. 
S spoštovanjem.

župan Metod Ropret
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JAVNA RAZGRNITEV dopolnjenega osnutka Sprememb in 
dopolnitev Odloka o občinskem prostorskem načrtu Občine 

Brezovica – št. 1 ter Okoljskega poročila za Spremembe in 
dopolnitve št. 1 Občinskega prostorskega načrta občine Brezovica
Javna razgrnitev dopolnjenega osnutka sd1 OPN in OP bo potekala od 10. 1. 2022 do 9. 2. 2022. Dopolnjen osnutek sd1 OPN in 
OP sta zaradi epidemioloških razmer SARS-CoV-2 (COVID-19) na območju Republike Slovenije javno razgrnjena na spletnem 
mestu občine Brezovica (https://www.brezovica.si/). Prav tako si je mogoče dopolnjen osnutek sd1 OPN in OP ogledati v času 
uradnih ur v prostorih Občine Brezovica,Tržaška cesta 390, 1351 Brezovica, ob predhodni najavi na telefonsko številko 01/3601-
789 ali po e-pošti na naslov urbanizem@brezovica.si.
 V okviru javne razgrnitve ima javnost pravico podati pripombe in predloge na razgrnjen dopolnjen osnutek sd1 OPN in OP.
Pripombe in predloge k dopolnjenemu osnutku sd1 OPN in OP se pošlje na Občino Brezovica, Tržaška cesta 390, 1351 Brezovica, 
s pripisom: »Pripombe na javno razgrnitev sd1 OPN in OP« ali pa se ti podajo po e-pošti na naslov info@brezovica.si oziroma se 
jih poda ustno na javni obravnavi, ki bo potekala preko spletne povezave. Rok za pripombe k dopolnjenemu osnutku sd1 OPN in 
OP poteče zadnji dan javne razgrnitve. Nato bo Občina pripombe in predloge javnosti preučila in do njih zavzela stališče, ki ga 
bo objavila na krajevno običajen način in v svetovnem spletu. Obravnavane bodo le podpisane in s polnim naslovom opremljene 
pripombe in predlogi.
Šteje se, da se pri dajanju pripomb in predlogov z navedbo imena in priimka ali drugih osebnih podatkov pristaja tudi na objavo 
teh podatkov v stališčih, ki bodo objavljena na spletu. Osebe, ki ne želijo, da se v stališčih objavijo njihova imena in priimki ali 
drugi osebni podatki, morajo to navesti posebej.

Uprava občine Brezovica

Komunalni projekti, ki se bodo izvajali v letošnjem letu

Letošnje in prihodnje leto bo komunalni oddelek na občini spet 
prešel v znani ritem gradnje kanalizacije. Po gradnji kanalizacije, ki 
se je končala leta 2015, nam v prihodnjih dveh letih sledi še drugi 
večji projekt na gradnji kanalizacije v naši občini. S tem projektom 
bomo tudi zagotovili kanalizacijo povsod tam, kjer je z evropsko 
direktivo to obvezno. Po podpisu pogodbe z izvajalci se bo v 
februarju naredil plan dela na posameznih odsekih gradnje. 
Pričakujemo, da bomo dela začeli že konec februarja. O bolj 
natančnem terminskem planu vas bomo sproti obveščali na naši 
spletni strani. Če bodo razmere glede epidemije to dopuščale, 
bomo za posamezne dele občine sklicali tudi manjše zbore 
krajanov, da vam bomo lahko razložili potek gradnje in vaše 
obveznosti pri tem projektu.  
Gradnja pločnika v naselju Jezero se nadaljuje. Trenutne razmere v 
gradbeništvu in s tem povezano pomankanje delavcev se kažejo 
tudi na tem gradbišču. Upajmo, da se bodo stvari hitro uredile ter 
da se projekt zaključi do poletnih počitnic. Končujejo se dela na 
rekonstrukciji enega tira železniške proge od Ljubljane do 
Brezovice, nato pa se začne rekonstrukcija še drugega tira. Po 
načrtih sledi obnova med Brezovico in Borovnico v jesenskem 
času. Sočasno s to obnovo se bo gradilo tudi železniško postajališče 
v Vnanjih Goricah in podvoz pod železniško progo na tem delu. 

Proti koncu leta 2021 smo že mislili, da se bomo počasi izvlekli iz 
primeža epidemije bolezni COVID-19, a so se stvari spet postavile 
na glavo. Tako kot po vsej naši državi se je tudi v naši občini 
število obolelih občutno dvignilo. Želimo si, da so napovedi 
točne in bo epidemija začela februarja upadati.   

podžupan Marko Čuden 
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Konec lanskega leta smo imeli manjši zaplet 
ob terenskem ogledu kolesarskega parka. 
Agenciji za kmetijske trge smo morali 
podati dodatna pojasnila, da je stanje 
terena zahtevalo nekoliko drugačno 
izvedbo, kot smo predvidevali ob 
kandidaturi za evropska sredstva. Pred 
dnevi smo izvedeli, da so pojasnila ustrezna 
in da nam bodo denar nakazali v kratkem. 
Glede na deleže pri investiciji bo KS Rakitna 
prejela 35.538 evrov, MKZ Rakitna 15.983 
evrov (delno za prispevek pri kolesarskem 
parku, delno za igrala v zdravilišču) in 
Športno društvo Rakitna manjši znesek. S 
tem bo KS Rakitna uspešno zaključila svojo 
daleč največjo investicijo, ki je bila 
sofinancirana z evropskimi sredstvi. Njena 
vrednost je bila za skoraj tri letne seštevke 
tekočih prihodkov krajevne skupnosti, tako 
da je šlo za res velik zalogaj. Prejeta EU-
sredstva nam omogočajo, da se bomo 
spomladi lotili še ene investicije, za katero 
smo prav tako pridobili evropska sredstva. 
Gre za manjše igrišče pri jezeru, ki bo imelo 
plezalni balvan in igralni stolp s toboganom 
in gugalnico. S tem bo večletni cikel 
uspešnega črpanja EU-sredstev zaključen. 
Do začetka naslednjega cikla bo minilo še 
nekaj časa, medtem pa bo treba razmisliti o 
novih idejah in pravočasno pridobiti 
soglasja in dovoljenja. Novembra bodo tudi 

lokalne volitve, ki bodo priložnost za 
vključitev novih moči.
Ena od prioritet v naslednjem mandatu bo 
(poleg ureditve skupnega ekološkega 
otoka, kjer pa čakamo na spremembe 
prostorskega načrta) gotovo povečanje in 
asfaltiranje parkirišča pri jezeru. Investicija 
bo preobsežna za samo KS, ki pa je že pred 
časom naročila načrte. Ustavilo se je pri 
poplavni študiji. Ta bo v kratkem izdelana za 
celotno Rakitno in bo šla v potrjevanje 
pristojnim državnim institucijam. Koristila 
bo tako občini pri gradnji kanalizacije in 
drugih javnih objektov kot tudi zasebnim 
investitorjem. Ko bo potrjena, bo KS 
nadaljevala s pripravo projektne 
dokumentacije in pridobivanjem mnenj in 
gradbenega dovoljenja za rekonstrukcijo 
parkirišča. Povečano parkirišče bo ob 
prometnih konicah, kadar je ob vikendih 
vreme pri nas lepše kot v Ljubljanski kotlini, 
sicer še vedno premajhno, a bo vseeno 
zagotovilo nekaj več reda. Za zvišanje 
parkirnin, tako da so izenačene s tistimi na 
Jezeru, se je občinski svet odločil že zdaj; v 
marsikaterem turističnem kraju so te še 
precej višje.
Za konec še nekaj besed o nameri nekega 
podjetja, da v Zahribih zgradi glamping 
naselje. Prebivalci so se organizirali v civilno 
iniciativo, ki je postavila vprašanje, ali je tam 

sploh dovoljeno postaviti take objekte. 
Odgovor je, da po veljavnem občinskem 
prostorskem načrtu v vikend naselju ni 
dovoljena gradnja glamping hišic, ki po 
tipologiji (velikosti in obliki) veljajo za 
objekte za kratkoročno oddajanje v najem 
in da mora imeti vsak bivalni objekt vsaj 600 
m2 zazidljivega zemljišča. Predstavniki 
občine so investitorjem na sestanku 
povedali, da na 4.000 m2 pač ne bodo 
mogli umestiti 14 ali 15 objektov in naj 
prilagodijo načrte pravilom, ki veljajo za vse 
enako. Svetovali so jim tudi, naj popravljeni 
idejni načrt predstavijo sosedom. Občina za 
tisto zemljišče ne bo spreminjala 
prostorskega načrta tako, da bi kogar koli 
privilegirala ali diskriminirala. S tem 
stališčem pa nekateri od sosedov niso 
zadovoljni in želijo, da občinski prostorski 
načrt konkretnemu investitorju onemogoči 
oddajanje hiš v najem. OPN ni pravi 
dokument za kaj takega. Poleg tega je 
dejstvo, da marsikdo že danes oddaja svojo 
hišo v najem, bodisi v vikend naselju bodisi 
v starem delu vasi. Dvomim, da bi se vsi 
tisti, pa tudi ostali strinjali s popolno 
prepovedjo oddajanja v najem. To ni samo 
dejavnost za plemenitenje premoženja v 
turističnem kraju, temveč je lahko tudi 
način, kako si ljudje v prehodnih življenjskih 
obdobjih omilijo materialno stisko npr. 

Novice iz KS Vnanje 
Gorice

Kot bi mignil, je leto naokrog in že smo 
globoko zakorakali v leto 2022. Za nalogo 
smo si zadali, da izvedemo še nekaj  
projektov. Osnovo za izvedbo ciljev nam 
dajo proračun za leti 2022 in 2023, ki ga je 

zaradi brezposelnosti ali odhoda v dom za 
starejše in visokih stanarin. Ko kdo razmišlja 
o tem, da bi s splošnim predpisom 
onemogočil določenega posameznika, je 
treba imeti v mislih tudi takšne primere. 
Ključno pa je to, da pravila veljajo in bodo 
veljala enako za vse.

Za KS Rakitna Gorazd Kovačič

KS Rakitna uspešno zaključuje svojo največjo investicijo
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sprejel občinski svet na seji v mesecu 
decembru. Spomladi bomo začeli sanacijo 
mrliške vežice. Pripravljeni so že vsi projekti 
za izvedbo ter popisi del, tako da bomo 
lahko pričeli s pridobivanjem ponudb za 
izbiro izvajalca. Glede na trenutne razmere 
v gradbeništvu upamo, da bomo uspeli 
pridobiti zanesljivega izvajalca, ki bo dela 
izvedel pravočasno in v dogovorjenih rokih. 
V sodelovanju z občino bo izvedena 
kompletna energetska sanacija Doma 
krajanov, ki bo obsežen in zahteven poseg 
in bo zahteval razumevanje in potrpežljivost 

tako najemnikov kot tudi uporabnikov 
storitev, lociranih v Domu krajanov Vnanje 
Gorice. Priprave že potekajo, redno nas 
obiskujejo arhitekti, projektanti in izvajalci, 
ki si ogledujejo objekt. Čakamo še izvedbo 
nadstreška, ki je že dogovorjena in bo 
povezala vhod v zdravstveni del doma ter 
lekarno. Prav tako se bo energetsko saniral 
tudi vrtec. V kraju ni nobenih otroških igral, 
ki bi bila dostopna vsem, zato bomo 
poizkusili urediti vsaj nekaj igral za 
najmanjše otroke, in sicer za telovadnico ob 
ulici proti vrtcu. Kot vsako leto bomo tudi 

letos nasuli in uredili poljske poti. Konec 
leta v času zime 2022/2023 naj bi podjetje 
Hidrotehnik izvajalo čiščenje jarkov v 
predelu Požarnic; v ta namen so že pričeli z 
zbiranjem soglasij. Izvajali bomo tekoče 
vzdrževanje Doma krajanov in telovadnice 
ter čiščenje, urejanje okolice in igrišča. Želja 
in potreb je veliko, ogromno je idej, sredstva 
pa so omejena. Vseeno upamo, da bomo 
uspeli letošnje načrte kar najbolj uresničiti v 
zadovoljstvo vseh krajanov. 

Svet KS Vnanje Gorice

UREDNIKOVA BESEDA

Novo leto je tu. Z njim prihaja tudi novi Barjanski list. Kot ste verjetno že opazili, tudi v novi podobi. Tokrat se v njem skriva nekaj novih 
rubrik, prenovljena notranjost in zunanjost ter svežina barv. 
V prvi letošnji številki lahko poleg vpisov v šole in vrtec zasledimo tudi ustvarjalnost in veselje, ki ga med nas prinašajo naši najmlajši. 
Tudi Podpeškemu oktetu ter Preserskim kolednikom, smo namenili nekaj pozornosti.  Odbojkarji ponovno nabirajo točke zmage ter vas 
vabijo na nove prihajajoče tekme. Predstavila sta se nam dva dolgoletna, izkušena ter uspešna umetnika z naše občine.
Skozi letošnje številke, vam bomo postopoma predstavljati občinsko kulturno dediščino, ki smo jo ohranili v spominu do dandanes. Bogata 
je. Začeli smo s staro strugo Ljubljanice, ob kateri ste povabljeni, da se sprehodite in si jo ogledate kar sami.
Za vas smo na enem mestu zbrali vse točke testiranja v naposredni bližini, v kolikor se pojavi še kje kaj novega, vas o tem obvestimo.
Ponosni smo lahko tudi na naše Krimske Lisjake, ki s svojimi talenti navdušujejo širše občinstvo. Tudi planinci se ne dajo, kljub zimskemu 
vremenu uspešno premagujejo slovenske vrhove.
Vse to in še več si preberite v svežih straneh novega Barjanskega lista uživajte!  

uredništvo, Jakob Rus

POZIV OBČANOM
STERILIZACIJA IN KASTRACIJA LASTNIŠKIH MAČK

Občina Brezovica bo v sodelovanju z izbranim lokalnim izvajalcem veterinarskih storitev od 1.2. do 31.3. 2022 oz. do porabe 
sredstev sofinancirala preventivno sterilizacijo mačk in kastracijo mačkov. Do sofinanciranja preventivnega posega s čipiranjem so 
upravičeni lastniki mačk, ki imajo prijavljeno stalno bivališče v občini Brezovica, kar dokažejo z osebnim dokumentom in tudi 
dejansko živijo na območju občine Brezovica. Dodatno pa je redne cene znižal tudi izvajalec. Lastnik bo tako v ambulanti ob posegu 
plačal 32 € za sterilizacijo mačke in 24 € za kastracijo mačka. Ob posegih priporočamo čipiranje mačk. Lastnik bo tako za 
čipiranje z registracijo v ambulanti plačal  5 €.
Posameznemu gospodinjstvu se sofinancira storitev do največ tri (3) živali.
Ob posegu je potrebno imeti s seboj veljavni osebni dokument in izpolniti predpisan 
obrazec. 
Pred posegom se OBVEZNO naročite v Veterini Barje (Poslovni center Špica pri 
Eurospinu) na spodnjih kontaktnih številkah. Več informacij dobite v Veterini Barje, 
na spletnem mestu Občine Brezovica ali na telefonski številki 041 750-501 (Branka)

Občina Brezovica
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Vpis v 1. razred za šolsko leto 2022/23 na OŠ Preserje

Vabilo k vpisu v prvi razred devetletne osnovne šole Brezovica

Spoštovani starši, vabimo Vas, da vpišete svojega otroka v prvi 
razred osnovne šole. K vpisu pridite skupaj z otrokom, saj je to 
zanj pomemben dogodek.
Vpis je obvezen za vse otroke, ki bodo v koledarskem letu, v 
katerem bodo začeli obiskovati šolo, dopolnili starost 6 let in so 
bili rojeni v letu 2016.  Otroke vpisujte v osnovno šolo v okolišu, v 
katerem stanujete. 
Če želite otroka prepisati na drugo šolo, ga morate najprej vpisati 
v šolo, kamor po šolskem okolišu sodi, na drugo šolo pa 
posredujete vlogo za prepis. V primeru odloga šolanja otroka 
vpišete in oddate prošnjo za odlog.

Spoštovani starši, obveščamo vas, da bo vpis v 1. razred za 
šolsko leto 2022/23 na OŠ Preserje, PŠ Jezero in PŠ Rakitna 
potekal v sredo, 9. 2., in četrtek, 10. 2. 2022, med 8.00 in 

10.00 ter med 13.00 in 17.00. 
Vpis bo potekal na vseh enotah šole po predhodno določenem 
razporedu. Če ob izbranem datumu ne morete priti z otrokom 
k vpisu, nas obvestite po telefonu na številko 01/ 360 12 60. 
Dogovorili se bomo za nov termin.
Starši vpisujete v šolsko leto 2022/23 v prvi razred otroke, ki so 
rojeni med 1. 1. 2016 in 31. 12. 2016. K vpisu vas vabimo skupaj 
z otrokom, saj je to zanje pomemben dan. 
Otroka vpišete v šolo, ki je v vašem šolskem okolišu. Če ga 

želite prepisati na drugo šolo, najprej uredite vpis na naši šoli in 
nas obvestite o nameri za prepis. Na izbrano šolo pošljete vlogo 
za prepis. 
Vsi, ki bi želeli odložiti šolanje za eno leto, vpišete otroka in 
nam ob vpisu posredujete vlogo za odlog šolanja. 
Prosimo vas, da ob vstopu v  prostore šole osebe, starejše od 12 
let, upoštevate pogoj PCT in na vpis pridete zdravi.  
Vabilo s točno uro vpisa za vašega otroka boste starši otrok s 
stalnim prebivališčem v šolskem okolišu naše šole prejeli po 
pošti.

Šolska svetovalna služba

Vpis otrok v vrtec za šolsko leto, ki je pred nami

Vpisi v matično in podružnično šolo bodo potekali na OŠ 

Brezovica pri Ljubljani, Šolska ulica 15, Brezovica po 

naslednjem razporedu:

OSNOVNA ŠOLA BREZOVICA PRI LJUBLJANI, Šolska ulica 15, 
Brezovica:
• torek, 15. 2. 2022, od 14.00 do 18.00     
• sredo,  16. 2. 2022, od 14.00 do 18.00
• četrtek, 17. 2. 2022, od 14.00 do 18.00 

Vabilo za vpis v 1. razred osnovne šole boste prejeli po pošti.

ravnateljica Meta Trček

Vsem staršem, ki želite v šolskem letu 2022/2023 svojega otroka vključiti v enote VRTCEV BREZOVICA (Brezovica, vrtec pri OŠ Brezovica, Vnanje 
Gorice, Notranje Gorice [2 enoti], Podpeč, Preserje ali Rakitna), vabimo, da Vlogo za sprejem otrok v vrtec čim prej oddate, vendar najpozneje 
do 15. 3. 2022 (4. člen Pravilnika o sprejemu otrok v Vrtce Brezovica.).
Novo vlogo za vpis otroka v vrtec morate oddati tudi tisti starši otrok, ki so bili v preteklem letu zavrnjeni ali ste prosto mesto v vrtcu zavrnili 

sami.
Obrazec vloge za sprejem otrok v vrtec se dobi v vseh omenjenih enotah in na spletnem mestu vrtca (www.vrtci-brezovica.si) in se ga odda 
izpolnjenega na upravi vrtca ali pošlje po pošti na naslov Vrtci Brezovica, Nova pot 9, Vnanje Gorice, 1351 Brezovica. Vlogi naj bodo priložena 
vsa potrebna dokazila.
Glede na trenutne informacije odlogov šolanja in premikov otrok znotraj enot je predvideno 142 prostih mest za vse starostne skupine skupaj. 
V mesecu aprilu 2022 bo Komisija za sprejem otrok na podlagi prispelih vlog in Pravilnika o sprejemu otrok v Vrtce Brezovica začela z delom. 
Starši boste o sprejemu otrok pisno obveščeni predvidoma maja 2022.
Pravilnik o sprejemu otrok v Vrtce Brezovica je dostopen na spletnem mestu vrtca: 
www.vrtci-brezovica.si
Podrobnejše informacije o vpisu otroka v vrtec lahko dobite vsak dan od 12. 30 do 15. 00 v enoti Vnanje Gorice, Nova pot 9 
(tel.: 3651-233). 
Z lepimi pozdravi,

ravnateljica vrtca, Liljana Bošnjak
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Izšla je knjiga receptov »Bog žegnaj«

Ste že srečali Muco Copatarico?

Vrtci Brezovica smo tudi letos sodelovali v 
projektu Dnevi evropske kulturne dediščine 
pod okriljem Zavoda za varstvo kulturne 
dediščine Slovenije. Ta je potekal zadnji teden 
septembra in prvi teden 
oktobra. Letošnja tema je bila 
Dober tek! 

Starše smo naprosili, da so 
doma skupaj z otrokom 
pripravili eno tradicionalno jed 
po receptu naših prednikov. Pri 
kuhanju, peki in izdelovanju 
plakatov, na katere so poleg 
fotografij priložili še recept, so 
bili zelo ustvarjalni. Nekatere 
družine so dodale še zastavo, 
nošo in opis pokrajine, od 
koder jed izvira. Otroci so v 
vrtcu s ponosom in 
navdušenjem predstavili svoje 
izdelke. In kakšne jedi so 
pripravili: flancate, miške, skutne štruklje, 
pehtranovo potico, jabolčni zavitek, pečena 
jabolka, belokranjsko pogačo, rižev narastek, 

buhteljne, gibanico, rižev narastek, močnik, 
šaro, kolerabno juho, ješprenj, zabeljen fižol s 
krompirjem in ocvirki, ribniško trojko, joto s 
kislo smetano, krompirjeve žgance, ričet s 

klobaso, prežganko, bučno juho, pečenice, 
matevž in zelje, polento z mlekom ali golažem, 
domač kruh, istrske raviole, žlikrofe, boranjo, 
smukavc s habanco in žilševko … V vrtcu 

imamo tudi tujejezične otroke iz Bosne, 
Makedonije in Madžarske in te družine smo 
naprosili, da pripravijo eno tradicionalno jed 
iz svoje države. Plakete družin smo izobesili v 

garderobi in pripravil razstavo. 
Ker je bil odziv staršev na 
sodelovanje izjemen, na plakatih 
prikazani recepti  pa unikatni, smo 
se odločili, da zbrano, vsebinsko 
bogato in raznoliko gradivo 
objavimo v knjigi. Nastala je lična 
knjiga receptov, ki smo jo naslovili 
»Bog žegnaj«, na kar smo vsi 
strokovni delavci zelo ponosni. 
Knjiga, ki ima z etnološkega vidika 
dokumentarno vrednost, je lahko 
tudi odlično darilo. Prodajali smo jo 
na našem tradicionalnem 
novoletnem bazarju in je še vedno 
na voljo v vrtčevskih prostorih in 
na naši spletni strani. Predlagani 

»prostovoljni« znesek je 15 evrov, zbrani 
denar pa bomo namenili v Sklad vrtca.  

Strokovni delavci Vrtcev Brezovica

Po dolgem času nam je zima natrosila snega, 
ki smo ga bili veseli vsi, še najbolj pa naši 
najmlajši iz pikastega vrtca. Za nameček nas 
je razveseljevalo januarsko sonce, ki nas je 
vabilo na zasnežene travnike, v gozd in 
sprehode. Kaj je lepšega kot ležati na snegu, 
se igrati z njim, valjati, dričati, izdelovati 
sneženega moža, se preizkusiti z žoganjem 
na snegu, kepati … Pa ne samo to! 

Na čudovit januarski dan smo na robu gozda 
zagledali Muco Copatarico. Med vejami in 
grmički je iskala copatke. Ko smo pritekli do 
nje, nam je povedala, da so copatke, ki jih je 
želela popraviti in zašiti, izgubili njeni 
prijatelji ptički, medtem ko so ji jih pomagali 
nesti domov v njeno hišico. Prosila nas je za 
pomoč, da ji pomagamo pri iskanju. Otroški 
spretni prstki so med vejevjem hitro in z 

navdušenjem našli vse pogrešane copatke. 
Muca se nam je zahvalila, z nami poklepetala 
in nas povabila na čaj in kakav v njeno hišico 
v gozdu. Pokazala nam je, v katero smer 
vodi pot do njene hišice. Kdo ve, mogoče jo 
med raziskovanjem v gozdu srečamo in 
obiščemo?

Strokovne delavke enote Brezovica
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Nad »Mlečnkom« se dogaja – Zahvala

Med brskanjem po arhivskem gradivu smo 
naleteli na fotografijo umetnostnega 
zgodovinarja Franceta Steleta iz leta 1930. 
Na njej je opaziti, da takrat okolica cerkve sv. 
Jožefa ni bila tako obraščena in več je bilo 
kamnitega zidca. Čas je naredil svoje. 
Po slabih sto letih je situacija nad Mlečnkom 
že bolj optimistična, saj so na cerkvi še pred 
letošnjo ohladitvijo skoraj zaključili z deli na 
zvoniku. Fasado so dopolnili z apnenimi 
ometi in obnovili kamnite elemente. Ko se 
bo ogrelo, bodo posege dokončali še na 
predelu »cokla«. Dela je izvajalo podjetje 
Gnom d.o.o. iz Šentvida pri Stični. Pred temi 
posegi je podjetje Šušteršič d.o.o. iz Logatca 
zamenjalo streho na zvoniku in ladji, 

namestili so strelovode in žlebove. Nad deli 
je bdela spomeniško varstvena služba 
območne enote Ljubljana. 
Cerkev sv. Jožefa je bila tako po dolgem času 
ustrezno pripravljena na prvi sneg. Ob tej 
priložnosti bi se radi zahvalili gospodinjam 
za delavske malice In možem, ki so pospravili 
podstrešje nad cerkveno ladjo. Hvala tudi 
vsem, ki ste pomagali z donacijami (SI56 
0430 2000 3002 522-NKBM) in dobrimi 
željami. Vsem skupaj skratka velik HVALA. 
Srčno upamo, da bodo dela s podobnim 
zanosom potekala tudi v letu 2022. Srečno!

Albina Kržič, samozaposlena v kulturi, 
konservatorka-restavratorka

Preserski koledniki že 20. leto zapored ponesli božično skrivnost in 
veselje po župniji
Koledniki, ki hodijo od hiš do hiš, pa 
pravijo:
»Da najprej se predstavimo, skupina iz 
župnije smo, tri kralje mi posnemamo, 
koledniki nas kličejo.«
Koledovanje je sedaj, po 20 letih, tudi v 
naših krajih postalo že tradicionalno, saj v 
sebi poleg ohranjanja ljudskega izročila 
nosi več namenov. Naši koledniki so 
pogumni znanilci vesele novice o 
Jezusovem rojstvu. Otroci pa tako 
ohranjajo slovensko tradicijo in na 
podboje vhodnih vrat napišejo ali nalepijo 
začetnice imen treh kraljev z letnico 
novega leta, torej 20 + G + M + B + 22. Z 
obuditvijo ljudskega običaja – tradicije 
koledovanja – trikraljevska akcija dobiva 
tudi globlji pomen, saj je oplemenitena z 
novim ciljem – solidarnostjo z revnejšimi 
in pomoči potrebnimi. Ko koledniki 
prinašajo blagoslov v družine, pa vabijo 
tudi k naklonjenosti za tiste, ki so v 
pomanjkanju. Koledovanje otroke vzgaja 
za odprtost in solidarnost z drugimi, 
zbiranje prispevkov za projekte slovenskih 
misijonarjev pa je nenazadnje namen, ki 
daje nov pomen koledovanju in nas 

povezuje z mnogimi ljudstvi po svetu, ki 
so potrebna naše pomoči. 
Letošnjo koledniško akcijo smo pričeli na 
praznik sv. Štefana, ki je obenem tudi 
državni praznik – Dan samostojnosti in 
enotnosti. Letos je imel ta praznik še 
posebej močan pomen, saj praznujemo 
30-letnico naše države Slovenije. 
Koledniki s koledniškim petjem in 
recitacijami obiskujejo in razveseljujejo 
župljane ter prinašajo na domove veselo 
sporočilo o rojstvu Kristusa. 
Zaradi trenutnih razmer so se koledniki 
zadrževali le na prostem in se pred 
koledovanjem samotestirali, kar sicer 
svetim trem kraljem v Jezusovih časih 
zagotovo ni bilo potrebno. Prav tako za 
obisk po domovih naši koledniki niso 
jezdili na kamelah, smo pa imeli podporo 
in pomoč spremljevalcev animatorjev in 
prevoznikov, da smo lahko koledovanje 
izvedli. Prihod modrih z vzhoda je potekal 
sicer z nekaj modernimi spremembami, 
zagotovo pa že več kot 2000 let ostaja isto 
oznanilo, novica o Novorojenem in radost 
božične noči.
Želimo se zahvaliti vsem otrokom, ki ste 

bili pogumni koledniški oznanjevalci, 
njihovim staršem pa za podporo in 
zaupanje. Hvala tudi vsem, ki ste odprli 
vrata svojih domov in svojih src, kolednike 
sprejeli, jim prisluhnili, sprejeli njihov 
blagoslov in s svojim darom podprli 
misijonsko koledniško akcijo, saj smo z 
vašo pomočjo zbrali kar 6597,26 €. 
Koledniki so se s koledovanja vračali s 
širokim nasmehom, ker so jih bili ljudje 
zelo veseli, saj so jim prinesli novo upanje 
v teh težkih časih.
Na praznik svetih treh kraljev so se pri 
večerni maši koledniki znova predstavili 
občestvu kot ponosni oznanjevalci. 
Bogu smo se zahvalili za njegov blagoslov 
in varstvo ter uspeh koledniške akcije. 

Župnija Preserje

»Da najprej se predstavimo, 
skupina iz župnije smo, 

tri kralje mi posnemamo, 
koledniki nas kličejo.«
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Podpeški oktet izvedel 9 nastopov
Že drugo leto zapored se vsi skupaj ukvarjamo z 
epidemijo in posledično z različnimi omejitvami, 
ki jih ta prinaša. Družabno življenje je praktično 
zastalo, saj so razni dogodki bodisi prestavljeni 
bodisi celo odpovedani. Kljub temu nam je uspelo 
v minulem letu izvesti devet nastopov. Prvega 
sredi aprila v Goričici na osebnem slavju, nato na 
Planinici za pohodnike, potem pa je sledil sklop 
treh nastopov, povezanih s 30.  obletnico 
slovenske države, in sicer 24. 6. na prireditvi PGD 
Jezero in Občine Brezovica, krajši koncert 
domovinskih pesmi v cerkvi v Preserju ter 25. 6. 
koncert pri osamosvojitveni lipi v Kamniku pod 
Krimom, ki so jo prav pred tridesetimi leti posadili 
vaščani. Sledila je komemoracija ob Dnevu 
spomina na mrtve (Vsi sveti) na pokopališču v 
Preserju in gostovanje v Komendi na hipodromu 
ob odkritju in blagoslovu doprsnega kipa Alojzija Laha – dolgoletnega predsednika tamkajšnjega konjeniškega kluba. Zapeli smo še na 
prednovoletnem srečanju JSKD v Notranjih Goricah ter z božičnim koncertom v Preserju zaključili pevsko sezono. Spoštovani, vsem želimo 
veliko osebne sreče, predvsem pa zdravja v letu, ki ga začenjamo.

Za Podpeški oktet Jože Rogelj
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Odbojkarji ŠD Brezovice prinašajo nove zmage in zanimive tekme

December in januar sta, kljub enomesečnem tekmovalnem 
premoru v ligaških tekmovanjih, zelo pestra. 
Zadnja decembrska tekma prve članske ekipe Špan Brezovica 
je bila derbi 12. kola 1.B DOL. Naši fantje so proti favorizirani 
ekipi Šoštanj Topolšica zasluženo zmagali s 3 : 1. Ohranili so 
mirno kri in odigrali, kot je bilo treba.  
Po tekmovalnem premoru so v prvi januarski tekmi v Mislinji 
sicer zmagali s 3 : 2, a ni šlo vse po načrtih. Korvolley jim je 
odščipnil točko, kar pomeni, da bo boj za prvi dve mesti v 1B 
ligi, ki vodita v kvalifikacije za 1A ligo, še bolj napet in zanimiv. 
V 14. krogu bodo naši igrali z ekipo iz Hoč.
Druga članska ekipa Pr'Kopač Brezovica je v 11. krogu izgubila 
3 : 0 s klubom Ljubljana Volley in je na 4. mestu v 3. DOL.
Mladinska ekipa, ki je v bistvu naša kadetska ekipa, je na 
turnirju v domačem Balonu izgubila s kluboma Calcit Volley in 
OK Merkur Maribor. V 1. kadetski ligi ti isti fantje še naprej 
zmagujejo. S šestimi zmagami brez izgubljenega niza so vodilni 
na lestvici.
Zelo pridno trenirajo tudi naši starejši dečki, ki so s 3 zmagami 
in 2 porazoma na trenutno 3. mestu v 2. ligi. 
S tekmami v DP so začeli tudi naši MINI odbojkarji, ki so se z 
dvema zmagama uvrstili v naslednji krog.

Fantje, ki igrajo MALO odbojko, bodo prvi dve tekmi odigrali 
konec januarja. 
Z veseljem sporočamo, da se je slovenska reprezentanca fantov 
do 18 let (U18), ki jo vodi naš trener Iztok Kšela, uvrstila na 
evropsko prvenstvo, ki bo julija 2022 v Gruziji. Med reprezentanti 
sta tudi kadeta ŠD Brezovica Jošt Kržič in Jošt Purgar. Čestitamo!
Še naprej nas spremljajte in navijajte za naše fante.

ŠD Brezovica 
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Veselje do izdelovanja figur iz gline
Majda Kržič iz Goričice že vrsto let izdeluje jaslice za cerkev v Preserju. Sama izdela figure iz gline in hiške iz različnih naravnih 
materialov, odvisno od tematike jaslic.

»Jaslice so začeli postavljati moji otroci in 
tako sem ugotovila, da znam izdelovati 
figure iz gline. Začela sem ustvarjati; otroci 
so sicer zrasli, mene pa to še vedno veseli,« 
je opisala svoje začetke. Jaslice v cerkvi 
postavljajo bolj v družinskem krogu, a 
vedno povabijo še druge, če le utegnejo. Da 
vse skupaj deluje in je videti dobro, je 
potrebno kar nekaj priprav, a prav zaradi 
tega so jaslice postavljene v treh dneh.
Vsako leto sama izbere temo za jaslice, 
pripravlja pa se že kar za naslednje. Tema 
letošnjih jaslic je svetopisemska, jaslice 
prikazujejo srce Palestine. Vsako leto prizor 
pove zgodbo in nosi nauk.

»To izdelujem iz veselja, kot hobi,« nam je 
zaupala. Po svojem navdihu izdeluje tudi 
posodice iz gline s koliščarskimi motivi, ki jo 
navdušujejo. Že od majhnega se namreč 
srečuje z njimi in živi na območju, kjer je 
prišlo do mnogih arheoloških najdb. Prav 
zato so bile dve leti nazaj postavljene 
koliščarske jaslice, ki so bile etnološkega 
značaja, pa tudi v povezavi s krajem. 
»Sodelovala sem z arheologom, ki je 
pravzaprav odkril najstarejše kolo na svetu, 
poskušala sem ga tudi upodobiti v tistih 
jaslicah.« Tako je sama upodobitev čim bolj 
resnična in povezana z zgodovino. Že od 
leta 2007 so tudi na Žalostni gori stalno 

postavljene njene jaslice, zamenjuje le 
različne prizore.
Kaj pa je Majda po poklicu, da ji gre to tako 
dobro od rok? »Po poklicu sem gradbenik, 
zato tudi vse figure izdelujem v merilu 
(smeh).« Koliko časa pa porabi, da izdela 
figuro? »Odvisno od velikosti in težavnosti. 
Manjša figura je na grobo gotova v dveh 
urah. Potem počakam, da se posuši, in nato 
nadaljujem s podrobnostmi. Glino običajno 
pustim naravno, saj je različne barve že 
sama na sebi, potem pa barvam z akrilnimi 
barvami.«
Vabljeni na ogled jaslic v cerkvi v Preserju; 
na ogled bodo do svečnice v začetku 
februarja. Gospe Majdi se zahvaljujemo, da 
si je vzela čas in nam pokazala, kaj jo tako 
veseli. Želimo ji še veliko navdiha in 
ustvarjalnosti.

Eva Povirk
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Creatusov intervju s kiparjem Primožem Pugljem
Primož. Pugelj. Kipar. Umetnik iz Vnanjih Goric. Dolgo sem odlašala s pripravo intervjuja, ker besede kar niso stekle. 
Kje začeti? Kako na kratko predstaviti vrtinec globine in brezkončne širine njegovega ustvarjanja? Henri Matisse, 
umetnik, znan po uporabi izvirnih tehnik, je nekoč dejal: »Kreativnost potrebuje pogum.«. Nisem preverila, ali Primož 
ve za to Matissovo izjavo, a brez dvoma živi njeno bistvo. 

V njegovih monumentalnih delih je 
čutiti dih, čustva, celo gibanje, kar ne bi 
bilo nič nenavadnega, če ta ne bi bila v 
pretežnem delu iz težkih kovin in 
betona. V zbirki Primoževih (zdaj najbrž 
že neštetih) del se najdejo tudi manjše 
plastike in reliefi, a pri vseh se zdi, kot da 
se za vrhnjo plastjo, ki pogosto prikazuje 
podobo človeka, skriva družbeno-
kritična zgodba, ki si jo umetnik želi 
sporočiti svetu na njemu najbolj 
naraven način.

Primož, ko sem pregledovala fotografije 
tvojih del na spletu (Instagram: 
pugeljprimoz), sem opazila, da te 
neizmerno privlači človeški obraz. Velik 
del večinoma ogromnih skulptur namreč 
predstavlja obraze ljudi v različnih 
pozicijah, z različnimi izrazi in predvsem v 
različnih tehnikah. Očitno je, da je obraz 
pomembno platno za tvoje izražanje. V 
potezah obrazov lahko razberemo 
človekovo bistvo, njegov značaj, ali pa gre 
za nekaj več?
Ko sem študiral kiparstvo na ALUO v 
Ljubljani (v tretjem in četrtem letniku, v teh 
letnikih smo  imeli »proste roke«, v prejšnjih 
letnikih je bil poudarek na vajah o 
portretiranju in izdelavi figur), sem se pri 
končanem kipu vedno soočil s problemom, 
da sem povedal vso zgodbo ali ozadje. 
Umetnina mora izražati nekaj več kot le 
vizualni užitek. Prvič sem pristopil k 
drugačnemu načinu dela na podiplomskem 

študiju na IUP (Indiana University of 
Pennsylvania v ZDA), kjer sem se lotil 
raziskovanja primarnih človeških funkcij, 
kot so dihanje, sedenje, hoja, spanje… in jih 
transformiral v likovno umetnost. Takšen 
način dela je bil zame svež in navdihujoč, 
ker je bilo v njem veliko svobode in igre ter 
hkrati pobeg iz prej znanega razmišljanja. 
Izkušnja, ki me vodi do danes.
Mask, obrazov, glav, kakor jih gledalci 
imenujejo, sem se lotil bolj po naključju kot 
zavestno. Po diplomi sem dobil obisk v 
ateljeju in s tem prvo »pravo« naročilo. 
Izdelavo kipa za vrt. Gospod je izkazal veliko 
zaupanje v moje delo in za to sem mu 
neizmerno hvaležen. Posledično je nastala  
prva »Maska«. Med kreiranjem tega kipa se 
je zgodil pomemben premik. V maski sem 
videl nešteto možnosti in zgodb, ki jih želim 
povedati.
Po številnih realiziranih maskah me je 
ustvarjanje pripeljalo do točke, kjer sem 
danes. Leto 2022 začenjam s postavitvijo 
skulpture na Trgu Mladinskih delovnih 
brigad v Ljubljani, v kateri si bodo 
sprehajalci na pomlad lahko potešili žejo.  V 

mojih delih želim napeljati opazovalca ali 
gledalca, da prepozna delček ali trenutek 
lastne izkušnje, lastnega življenja v njem. Če 
mi vsaj za trenutek to uspe, je moja naloga 
opravljena. Zame je s tem poslanstvo 
umetnosti zadovoljeno.

Pogosto ustvarjaš velike monumentalne 
skulpture. Materiali, ki jih uporabljaš, so 
beton, železo, poliuretan, grafit … To po 
moji laični oceni pomeni, da ima 
posamezna umetnina lahko tudi več ton. 
Kako tako delo sploh nastane? Kje si se 
izučil za »zidarja«, »varilca«, »železokrivca« 
…? So te tega naučili na Akademiji za 
likovno umetnost, na podiplomskem 
študiju na Univerzi v Indiani (smeh) ali pa 
si v tem samouk po sili razmer in želji po 
ustvarjanju nečesa neuničljivega?
Za doseganje popolnega rezultata v mojem 
poklicu se poslužujem strojev in materialov, 
ki so mi na voljo. Gre za prirojen občutek za 
rokovanje s stroji, mogoče je to tudi del 
talenta. Skulpturi oblikujem najprej 
»nevidni« del, za izvedbo katerega izbiram 
materiale, ki so najprimernejši za doseganje 
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tega cilja. Včasih nastajajo prav zanimive 
kombinacije. Teža kipa je vedno bolj ovira 
kot prednost, z izbiro materialov jih sicer 
skušam napraviti čim lažje, kar pa ni vedno 
mogoče. Velikokrat kipe obešam na stene 
in dvigovanje ter pritrjevanje večje teže 
nikoli ni prijetno. Tudi s talnimi 
postavitvami je enostavneje rokovati, če 
so lažje.
Ko umetnina zapusti atelje, prične s svojim 
življenjem, kot otrok, ki se poda na lastno 
življenjsko pot. Če njegova pot že v prvem 
letu eksistence pripelje do ovire, potem 
mu je pač tako usojeno. Moja naloga in 
odgovornost sta, da ga pripravim na 
zunanje vplive, ki ga čakajo. Kip, ki je 
postavljen v urbanem prostoru, je seveda 
narejen iz materialov, ki kljubujejo danim 
okoliščinam. Skulptura, namenjena za v 
galerijo ali v muzej, pa je lahko iz čisto 
drugačnih materialov. A namen mojega 
ustvarjanja ni v tem, da skušam narediti 
kip neuničljiv – vsako stvar je mogoče 
uničiti.

Na tvoji spletni strani  primozpugelj.
com sem zasledila tudi zavidljiv seznam 
nagrad, ki si jih prejel za svoje delo, in 
razstav, tako samostojnih kot skupinskih. 
Razteza se od Kanade prek številnih 
evropskih držav vse tja do Japonske. 
Nisem poznavalka, a kot laiku se mi zdi, 
da časi niso ravno naklonjeni umetnosti. 
Vsekakor so časi, ki nezmerno 
potrebujejo umetnost, da jim ta postavi 
zrcalo in hkrati pokaže pot iz slepe ulice 
razčlovečenja življenja, a zdi se, da se 
ponavljajo časi, ko so umetnike, ki niso 

bili te sreče, da bi jih pod svoje krilo vzel 
kakšen od premožnejših mecenov, 
životarili in bili pogosto deležni priznanja 
šele dolgo po svoji smrti. Kako ti vidiš/
zaznavaš bivanje umetnika v sodobni 
družbi?
Kiparstvo je moj poklic. Zaenkrat ljudje 
želijo moje kipe. Ne sprašujem se, ali so 
časi naklonjeni umetnosti. Umetnost je 
vedno odraz časa. Časi so vedno primerni 
za umetnost. Umetnik je v položaju, da 
vidi čas iz druge perspektive in vedno 
ustvarja. Trenutno pa je tudi čas za 
razmislek. Vsekakor je čas premikov na 
vseh področjih. Zanimivo bo gledati 
umetnost tega obdobja v prihodnosti.

Običajno v osrednjem delu intervjuja 
zastavim le tri vprašanja, ampak tokrat 
bom naredila izjemo, da vidim, ali 

predvidevam pravi odgovor ;-)  – kaj bi 
počel, če ne bi bil kipar? 
Rad imam hitrost in živali.

Creatusova »fille rouge«
Za konec kot vedno sledi še nekaj vprašanj 
iz Creatusove »rdeče niti«, ki jih zastavimo 
vsakemu našemu intervjuvancu:

Kje bi živel, če bi lahko živel kjer koli?
Kjer bi imel pogoje za ustvarjanje. Ker pa 
to že imam, bi raje izbiral časovna obdobja. 
Živel bi okoli leta 1950.
Kaj ti pomeni beseda »svoboda«?
Da lahko izbiram.
Ali obstaja znana oseba (iz preteklosti ali 
sedanjosti in s katerega koli področja), 
za katero bi lahko rekel, da je tvoj vzor/
idol in zakaj?
Francoski umetnik Marcel Duchamp.

foto: Primožev arhiv

Duchamp je revolucionarno spremenil tok 
umetnosti (Duchamp je pustil močan, sebi 
lasten pečat na umetnosti 20., pa tudi 21. 
stoletja. Pogosto je zavračal dela priznanih 
sodobnikov, češ da gre za dela, ki zadostijo 
očem, ne pa tudi našemu umu, op. a.).
Če ne bi bilo ovir, če bi ti bilo vseeno, kaj 
bodo rekli ljudje,  kaj je tisto, kar bi 
»ušpičili« za svojo dušo? 
Vsak mesec bi z letalom presegel zvočno 
hitrost.

Mojca Pristavec Đogić
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Stara struga Ljubljanice, ki je včasih tekla po naši občini

Stara struga Ljubljanice med Podpečjo in Notranjimi Goricami je dolga okoli šest kilometrov in široka med petnajst in trideset 

metrov. V njej rastejo značilne močvirske rastline, v zadnjem delu, pri Bevkah, pa naletimo ob sami strugi tudi na značilne 

močvirske travnike.

Voda je temeljni element nastanka in obstoja 
barjanske ravnice, obenem pa element, ki ga 
je na Ljubljanskem barju vedno bodisi 
premalo bodisi preveč. Voda ima tu dve 
podobi. Prva je umazano rdeča, mirujoča in 
se odceja iz barjanskega zemljišča. Barjanska 
voda. Druga je živahna, čista voda kraškega 
izvora, ki se steka iz številnih kraških izvirov 
izpod Krima v potoke in rečice, katerih 
zadnja barjanska postaja je reka Ljubljanica. 
Pravimo ji tudi reka sedmih imen, saj v 
svojem toku večkrat ponikne in se spet 
prikaže na površju. Od Vrhnike do Ljubljane 
se spusti nadmorska višina gladine za vsega 
dva metra, zanimivo pa je, da je tudi del stare 

struge od Podpeči navzgor izredno raven.
Danes še vedno vidimo določene dele stare 
struge Ljubljanice. Do posegov v strugi je 
verjetno prišlo zaradi podpeškega 
kamnoloma in povezave z Emono. To je bilo 
verjetno ključno, hkrati pa so bile na Vrhniki 
tudi vojaške naselbine. Ljubljanica je bila 
pomembna prometnica. Stara struga reke se 
še danes lepo vidi.

Struga reke Ljubljanice med Vrhniko in 
Ljubljano zaradi svoje kakovosti in 
znanstvene izpovednosti sodi med 
najpomembnejša arheološka najdišča v 
Sloveniji. Naključne najdbe v času prvih 
regulacij so ob koncu 19. stoletja privedle do 
ene prvih podvodnih arheoloških raziskav v 
Evropi. Najdeni predmeti iz različnih obdobij 
od prazgodovine do novega veka, še 

posebej bogate lokacije in vsebina najdb, 
kažejo, da je imela Ljubljanica tako v času 
prazgodovine kot tudi pozneje v času 
naselitve Slovanov kultni pomen. Zaradi 
zgodbe, ki jo o zgodovini Ljubljanskega 
barja pripoveduje Ljubljanica, je od leta 
2003 reka zaščitena kot kulturni spomenik.

Eva Povirk
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Točke za testiranje v naši bližini

V zabojniku na parkirišču pri trgovini Eurospin na 

Brezovici

• ponedeljek–petek: 7.30–11.00 in 16.00–19.00
• sobota: 9.00–13.00
• nedelja: 16.00–20:00

V zabojniku pri baru Pavilion na Brezovici

• ponedeljek–petek: 6.00–20.00
• sobota: 7.00–20.00
• nedelja 8.00–20.00

V Zdravstvenem domu Vnanje Gorice po predhodnem 

naročanju na telefonsko številko (01) 363 41 76.

• ponedeljek: 6.30–13.00
• torek: 13.00–19.30
• sreda: 13.00–19.30
• četrtek: 6.30–13.00
• petek: izmenično

V Ambulanti družinske medicine v Notranjih Goricah 

po predhodnem naročanju na telefonsko številko 

08 200 30 85

• ponedeljek: 13.30–20.30
• torek: 7.30–13.30
• sreda: 7.30–13.30
• četrtek: 7.30–13.30
• petek: 7.30–13.00

Eva Povirk

Staro leto se je poslovilo in 
novo leto je prineslo nov list 
tudi za naše ŠKTD Lokvanj
Čas hitro beži, saj smo že konec januarja. V začetku decembra 
smo v Podpeči spet postavili največji adventni venec, pred 
božičem pa dodali še jaslice, ki vabijo na ogled vse do 
svečnice 2. februarja 2022.  Potem jih bomo pospravili do 
naslednjega decembra.
Novo leto pa je prineslo nov list tudi naši dolgoletni članici 
ŠKTD Lokvanj, saj je v prvih dneh januarja praznovala svoj 
70. rojstni dan in smo ji za to postavili rožico. 

V imenu ŠKTD Lokvanj se slavljenki iz srca zahvaljujemo za 
sprejem in gostoljubje. Ji pa iz srca želimo še naprej veliko 
zdravja, sreče, veselja ter vsega, kar si želi sama.
V našo sredo vabimo nove vseh generacij, da nas bi vsako 
leto več in da bi naredili za dobro vseh in našo prepoznavnost 
še več. Vljudno vabljeni.

Tatjana Poplas, ŠKTD Lokvanj

Hitro testiranje na covid-19 izvajajo na štirih bližnjih 

točkah.

Starejši pridno telovadijo 
Napovedanega decembrskega druženja zaradi 
epidemije nismo mogli organizirati.
Čim nam bodo zdravstvene razmere dopuščale, 
bomo organizirali srečanje, pa tudi kak izlet. O vsem boste 
pravočasno obveščeni.
Še vedno pridno telovadimo v dveh skupinah zunaj na ploščadi 
pred telovadnico – prva skupina ponedeljek in sredo, druga v 
torek in četrtek, obe od 9h do 10h. Pridružite se nam.
Februarja bomo začeli pobirati članarino za letošnje leto. 
Članarino lahko plačate vsak ponedeljek in sredo od 9h do 9.30 v 
prostorih društva ali pa vas bodo po 15. 2. doma obiskali naši 
poverjeniki.

Za DU Tulipan Tatjana Krhin

Spremenjen odpiralni čas 
Lekarne Podpeč

Obveščamo vas, da bo Lekarniška podružnica Podpeč do petka, 

28. januarja, obratovala s spremenjenim odpiralnim časom:
• pon.: 12.00–16.00
• tor. - pet.: 9.00–13.00
V času, ko lekarna ni odprta, vas vabimo k obisku najbližje enote 
Lekarne Ljubljana - Lekarna Vnanje Gorice, Nova pot 5, 1351 
Brezovica.

Odpiralni čas Lekarne Vnanje Gorice:

• pon. - pet.: 7.30–19.30
• sob., ned. in prazniki: zaprto

Lekarna Ljubljana
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Božično praznovanje na Rakitni
V rakiški cerkvi se na pastirskih poljanah sprehajajo ovce, žubori 
potoček, medved gleda ovco, mlinsko kolo se vrti in drobi zrnje 
v srečo. Pastirci pa slutijo… » rojstvo Jezusa, ki je bil rojen v 
skromnosti, a obdan z veliko ljubezni.« Tako pravita Marjeta in 
Roman Susman, ki sta se potrudila in pripravila jaslice. Ob njih 
se ustavimo, začutimo mir in veselje. Le pridite pogledat.

Albina Kržič

Januarsko dogajanje v centru starejših
Dan pred silvestrovim so se stanovalci in zaposleni DEOS Centra starejših Notranje Gorice zbrali na recepciji centra, skupaj zapeli in zaplesali, 
dogodek pa izkoristili še za izpolnitev zadnje želje preteklega leta. Gospodu Šauti so zaradi sladkorne bolezni amputirali levo nogo. Ko je 
dobil podkolensko protezo, si je najbolj od vsega želel, da bi pred novim letom zaplesal. Zato je vsak dan pridno obiskoval fizioterapijo, na 
skrivaj vadil korake in direktorico centra hecal, da jo bo povabil na ples. Direktorica centra Ana Petrič se je odločila, da tudi sama preseneti 
gospoda. Dopoldan je odklenila frizerski salon, mu uredila pričesko in priskrbela svečano oblačilo. Potem pa njegov pogum pred vsemi 
izpostavila in gospoda prosila za ples. Solz sreče ni bilo moč skriti. Praznične dni so si krajšali še z branjem internega časopisa »Nitke«, 
katerega so pomagali sami ustvarjati, in z voščilnicami ter pismi, ki so jih prejeli v sklopu vseslovenskega projekta »Mala pozornost za veliko 
veselje«, v katerem je zaposlenim centra, s pomočjo dobrih ljudi, tudi tokrat uspelo zbrati toliko voščil, da so jih prejeli prav vsi starejši po 

vseh domovih in centrih za starejše po vsej Sloveniji.
V novo leto so tako vstopili pogumno in upanja polni.  Vsakodnevno 
na bivalnih enotah animatorke in delovne inštruktorice skrbijo, da 
stanovalcem ni dolgčas – organizirajo telovadbo, žoga band, 
tombolo, miselne in družabne igre, čajanke, kreativne urice itd., po 
procesu dela potekajo individualne fizioterapevtske in delovno-
terapevtske ter glasbena in likovna terapija, katerih se vedno 
znova zelo razveselijo. Na svoj račun so zagotovo prišli knjižni 
molji, saj jih je zopet obiskala knjižničarka Andreja in jim predstavila 
novosti, razveselili pa so se tudi rokavčkov pomagačkov – toplih 
rokavic, ki zmanjšujejo stres, izboljšajo zaznavanje in poskrbijo za 
sprostitev. Še posebej se stanovalci razveselijo Ambasadorjev 
nasmeha, ki vedno poskrbijo za številne nasmeške in dobro voljo. 

Barbara Sorčan

Povabilo Rakičanom
Turistično društvo Rakitna želi na prostoru okoli osamosvojitvene 
lipe postaviti obnovljeno kamnito korito, ki je do leta 1973 služilo 
za napajanje živine, ob njem pa so ženske tudi prale »žehto« in še 
kaj. Ob nekdanjem vodnjaku pri kapelici pa bi postavili simbolni 
vodnjak s pipo za pitno vodo. Na ta način želimo ohraniti spomin 
na gospodarsko in družbeno vlogo nekdanjega napajališča in 
našim mladim generacijam ter našim priseljenim krajanom, pa tudi 
obiskovalcem, posredovati delček zgodovine Rakitne, na katero 
smo lahko in moramo biti ponosni. V ta namen bi radi pridobili 
kakšne dokumente, s katerimi bi dokumentirali nekdanji videz tega 
prostora in dogajanja na njem. Prosimo stare in mlade rakiške 

domačine, da pobrskate po svojih družinskih arhivih in poiščete 
stare fotografije o napajališču živine, o zajemanju vode iz vodnjaka, 
o pericah pri koritu ali o raznih dogodkih na vaškem trgu (proslave, 
žegnanjski sejmi, gasilske parade in podobno). Morda bi kdo tudi 
kaj napisal o kakšnem zanimivem ali pomembnem dogodku, ki se 
je zgodil na tem prostoru. Te dokumente skupaj z vašim naslovom 
v kuverti oddajte v poštni nabiralnik Turističnega društva Rakitna 
(ob vhodu v prostore krajevne skupnosti) ali pustite v trgovinici 
»Barbara«. Fotografije bomo dali kopirat. Nekatere kopije bomo 
objavili na panoju, ki bo postavljen pri koritu, vse kopije pa shranili 
v krajevni arhiv pri Kulturnem društvu Rakitna. Originalne 
fotografije vam bomo vrnili (zato potrebujemo vaš naslov). 
Te dokumente zbiramo do konca februarja.
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PD na Maju, Suhem vrhu in Nanosu
S PD Podpeč Preserje smo novo leto začeli tradicionalno na novega 
leta dan s srečanjem na Krimu. V nedeljo, 16. 1. 2022, pa smo se 
podali na Primorsko in prehodili precejšni del Nanoške planote.
Iz vasi Strane z znamenito najdebelejšo slovensko tiso smo preko 
vrha Maj čez Votle stene pokukali skozi okno, se podali na najvišji vrh 
planote, na Suhi vrh 1313 m, in se po snegu prigrizli do Vojkove koče 
na Nanosu.
Pot na Maj je kar malo zahtevna, precej strma, razgibana s hojo po 
razglednem grebenu. Na vrhu nas pričaka klopca in prvi krajši 
počitek. Od tu dalje pa greben ponuja lepe razglede proti vrhu 
planote – Pleši in precej razgibanega terena – spustov in vzponov. 

Krimski Lisjaki zmagali na Radiu 
Veseljak

Vsem, ki se boste odzvali na to povabilo in s tem prispevali k 
uresničitvi zanimivega projekta, se vnaprej iskreno zahvaljujemo; 
vaš prispevek bo tudi omenjen na panoju.
Stopimo skupaj in napravimo nekaj lepega in zanimivega za 

naš kraj!

       
Turistično društvo Rakitna

Tudi vedno več snega je, pot se izgublja, a kljub vsemu brez problema 
po cca 2,5 ure prispemo na vrh. Lepo razgledno je. Vidi se vse do 
morja in na drugo stran Julijske Alpe, Karavanke,  Kamniške Alpe, 
Snežnik. Od tu do koče je bila še kar dolga pot, z enim precej strmim 
in razmočenim delom. Pri koči pa smo srečali kar veliko množico 
pohodnikov, ki so si kakor mi želeli sonca in druženja v naravi. Po 
počitku smo se po precej lažji poti spustili na izhodišče. 
Prijeten dan smo preživeli skupaj. Uživali smo. Predvsem pa smo se 
gibali varno. Za nas lepa nedelja se je ta dan žal za štiri gornike v 
gorenjskih gorah končala tragično.

Marijan Božeglav

Ansambel Krimski Lisjaki so štiričlanska zasedba, ki prihajajo iz 
čudovitega osrednjega podkrimskega konca – natančno iz Gorenje 
Brezovice. Člani so mi zaupali, da se prav tam dobivajo na vajah. V isti 
sestavi delujejo že 7 leto in v tem času so postali odlična ekipa, v 
kateri že kar ne morejo en brez drugega. Člani ansambla so: kitarist, 
vokalist in vodja ansambla Dean Rogelj, harmonikaš in vokalist Blaž 
Šuštaršič, basist in vokalist Domen Čerin in pevec Nejc Plahanec – ki 
občasno poprime tudi za bariton ali bas kitaro. 

Druži jih predvsem veselje in volja po večglasnem petju in igranju, 
poleg tega pa se ukvarjajo tudi s gozdarstvom in kmetijstvom. To so 
štirje mladi fantje, ki so segli po inštrumentih najprej za hobi, potem 
pa zares. Veliko spoštovanje imajo tudi do stare slovenske glasbe in 
njenih avtorjev. Prav na podlagi tega je nastalo njihovo poslanstvo, 
da širijo pesmi Lojzeta Slaka, Rudija Poljanška, Toneta Rusa in mnogih 
drugih. Največji vzor so jim ansambel Fantje z vseh vetrov.  Do sedaj 
so izdali 6 svojih skladb. Tudi letos imajo v načrtu več novosti. 
Tudi novo leto je Ansamblu Krimski Lisjaki prineslo nekaj lepega, saj 
so zmagali na tekmovanju Radia Veseljak za »Naj skladbo 2021«. Na 
tekmovanju, ki je trajalo 1 teden, je sodelovalo 23 ansamblov. 
Besedilo in melodijo za zmagovalno skladbo Meglice je sestavil 
Franc Kramar. 
Mladim glasbenikom iskreno čestitamo in jim želimo vse lepo na 
nadaljnji glasbeni poti.

Tatjana Poplas za ansambel Krimski Lisjaki
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Za nami je naporno, a tudi uspešno leto 2021

»Na pomoč tistim, ki tudi sami pomagajo« 

V okviru tradicionalne akcije »Za boljši jutri«, ki v Zavarovalnici Triglav teče že osmo leto, so v Območni enoti Ljubljane tudi letos 
sredstva namenili prostovoljnim gasilcem v osrednji Sloveniji. Gasilci so namreč tisti, ki se prvi spopadejo s posledicami raznih nesreč 
ali včasih tudi našega nespametnega ravnanja. 
Odslej bodo še učinkoviteje posredovali gasilci PGD Preserje, PGD Trojane, PGD Zbilje, PGD Želimlje in PGD Notranje Gorice – 

Plešivica.
»Poslanstvo naše zavarovalnice je ustvarjanje varnejše prihodnosti za vse generacije. Številni gasilci oziroma društva, ki smo jim 
pomagali v preteklosti, že učinkoviteje posredujejo z novo opremo. Mi pa se še naprej zavzemamo za to, da bo čim več gasilcev varno 

in učinkovito opravljalo svoje humanitarno poslanstvo. 
Tako smo tudi letos podprli nakup nujno potrebne 
opreme za operativne gasilce, v sklopu naše tradicionalne 
akcije pa tudi sicer poudarek dajemo tistim projektom, ki 
puščajo pečat v lokalni skupnosti in pomagajo ljudem,« 
je povedal Primož Rot, direktor Območne enote 

Ljubljana Zavarovalnice Triglav

Predaja čeka Prostovoljnemu gasilnemu društvu Preserje za sofinanciranje nakupa gasilne in reševalne opreme. 

Na sliki iz leve proti desni; namestnik poveljnika PGD Preserje Matija Stražišar, poveljnik PGD Preserje Miha Stražišar, predsednik PGD Preserje 

Aleks Šeškar Mavec, vodja predstavništva Vič Zavarovalnice Triglav Jožica Jakšič in zastopnik Zavarovalnice Triglav Matija Rode.

Vlada je v času epidemije pripravila 
predloge kar 10 protikoronskih paketov 
ukrepov, ki so bili nato, z manjšimi 
spremembami, sprejeti v Državnem zboru, 
s katerimi smo blažili posledice epidemije. 
Da so bila sredstva usmerjena pravilno, 
kažejo ocene različnih institucij od EK do  
revije The Economist. Ta je Slovenijo uvrstil 
na drugo mesto med evropskimi državami 
pri spopadu z izzivi, ki jih je prinesla 
zdravstvena kriza.   
Veliko sredstev je bilo namenjenih 
gospodarstvu, neposredno podjetjem. 
Rezultat tega je visoka gospodarska rast in 
več zbranih prispevkov v različnih 
blagajnah. Gospodarski padec iz leta 2020 
smo v letu 2021 že nadomestili.  Zaradi 
sredstev, ki smo jih prejeli iz evropskega 
Sklada za okrevanje in proračunskih 
sredstev, namenjenih investicijam, se je 
okrepilo gospodarstvo, stekli so mnogi 
infrastrukturni in drugi projekti. Kupna moč 

prebivalstva je visoka, plače so višje, prav 
tako pokojnine. Upokojenci z nizkimi 
pokojninami so trikrat prejeli solidarnostni 
dodatek. 
Leto 2021 je prineslo tudi sredstva, ki se 
namenjajo za nujne investicije na različnih 
področjih: z zamudo gradimo povezavo s 
Koroško, drugi tir, karavanški predor ter  
prometno in železniško infrastrukturo.  
Država financira več kot 123 investicij v 
vrtce in šole, pospešeno se gradi bolnišnice 
in urgentne centre, za kar v naslednjih 10 
letih namenjamo 2 milijardi evrov. Na 
področju sociale se izvaja 100 projektov. 
Zaposlenim v dolgotrajni oskrbi se plače 
višajo, zagotovljenih pa je bilo tudi 32 
milijonov evrov za zaposlitev več kot 650 
sodelavcev v domovih. Sprejet je bil Zakon 
o dolgotrajni oskrbi, ki smo ga čakali 20 let. 
Močno se je povečalo črpanje evropskih 
sredstev iz perspektive 2014–2020, v okviru 
katere je bila Slovenija upravičena do 3,067 

milijarde eur. Ob koncu leta 2021 je bilo 
počrpanih 72 %. Slovenija je, ker je pripravila 
ustrezen Načrt za okrevanje in odpornost, 
pridobila 3,6 milijarde evrov posojil in 1,6 
milijarde evrov nepovratnih sredstev.  V 
novi perspektivi 2020–2027 je Slovenija še 
vedno neto prejemnica in bo prejela 10 
milijard evrov sredstev. 
Imamo tudi izredno nizko brezposelnost – 
eno najnižjih v EU.  
Občine smo razbremenili nekaterih 
obveznosti, ki jih je prevzela država. Poleg 
tega smo potrdili zvišanje povprečnin. 
Slovenija je uspešno zaključila tudi 
predsedovanje Svetu EU. V polletnem 
predsedovanju smo dosegli veliko na 
področju zdravja, digitalnih dosjejev, 
socialnih zadev, podnebnih sprememb, 
zelene energije, migracij in širitve EU. Tudi 
drugo predsedovanje smo opravili z odliko.
 Stopili smo v leto 2022 in načrti so veliki. S 
pospešenim tempom bomo nadaljevali 
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»Življenje naše kratko je,
končali bomo romanje,
odšli med zvezde v pravi dom
in tam živeli z Jezusom.
O srečni dom nad zvezdami ...«

Tiho, mirno si zaspala.
Srce je omagalo, 
tvoj dih je zastal,
a nate spomin
bo večno ostal.

Večno bo živela z nami.

Solza, žalost, bolečina,
te zbudila ni,
tiha, nema je gomila,
kjer počivaš ti.

FRANC OBLAK
zidarski mojster z Brezovice

(3. 12. 1929–13. 12. 2021)

BOJANA BOKAVŠEK
z Brezovice

(21. 1. 1969–21. 11. 2021)

ANTONIJA OPEKA
iz Rakitne

(9. 2. 1940–29. 12. 2021)

HEMA PAVLA SELAN
rojena DOLINAR

(4. 6. 1925–8. 1. 2022)

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, 
prijateljem in znancem za izrečena sožalja, darovano 
cvetje, sveče in dar svete maše. Zahvala celotnemu osebju 
CSO  Ormož  in DSO Kolezija za trud in skrb v času  
bivanja pri njih. Hvala pogrebni službi Pieta, pevcem, 
cvetličarni Rotovž in gospodu župniku Jožefu Pojetu za 
lepo opravljen obred.  
    Vsi njegovi žalujoči 

Iskrena hvala vsem sorodnikom, prijateljem, znancem, 
sosedom za izrečeno sožalje, darove, sveče in vence. 
Hvala g. kaplanu za lep obred, sveto mašo in pevcem, dr. 
Planinčevi, sestri, pogrebni službi Pieta in vsem, ki ste jo 
pospremili v cerkev na njeni zadnji poti. 

mama Fanči in brat Boštjan

Zahvaljujemo se vsem, ki ste jo imeli radi in ste bili v 
težkih trenutkih z nami. Zahvala vsem sosedom, gospodu 
župniku Roglju, pevskemu zboru Rakitna, vsem 
pogrebcem in pogrebni službi Vrhovec. 
Hvala za vse darovane sveče in svete maše.

Vsi njeni.

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem in 
znancem za izrečena sožalja, darovano cvetje in sveče. 
Hvala tudi osebju doma upokojencev Vrhnika in vsem, ki 
ste jo pospremili na zadnji poti.

Vsi njeni.

hiter in učinkovit razvoj Slovenije, odpravljali razlike med območji, 
odpravljali krivice in delali za naše državljanke in državljane. 

Alenka Jeraj, poslanka v Državnem zboru Republike Slovenije

V SPOMIN

januar 2022 19

Za vse informacije sem na voljo na 01/478-95-80 ali na GSM 
051-374-475. Lahko se mi oglasite po e-pošti na naslov alenka.
jeraj@dz-rs.si. Lahko obiščete mojo Facebook stran, kjer 
objavljam aktualne misli in vse o svojem delu v DZ.



 

 

 

 
 

 

V letu 2022 vam želimo vse dobro. 

Delujmo preventivno, da bo čim manj 
požarov in drugih nesreč. 

 
 
 

 
avtor slike: Gašper P., PGD Vnanje Gorice    

 

Komisija za preventivo GZB 

Spodbujamo medgeneracijsko 
solidarnost – naj lepo dejanje 
najlepše mesto najde!

Lokalne novice iz Občine Brezovica lahko poslušate 
vsak dan med delavnikom na Radiu 1 Krim 90,60 MHz FM.

PRISPEVKE IN OGLASE
SPREJEMAMO DO
17. 2. 2022.

URADNE URE UREDNIŠTVA

Vsak delavnik med 9. in 16. uro.

Izdajatelj: Občina Brezovica

Kontakt uredništva:
Jakob Rus, Karmen Pograjec
tel.: 040 218 888
mail.: barjanskilist@brezovica.si

Prelom in izvedba: AMC produkcija d.o.o.
Tisk: Izi Print d.o.o.
Naklada: 4200 izvodov

Prispevke nam lahko pošiljate na 
elektronski naslov uredništva.
Dolžina posameznih prispevkov je 
omejena na 3.000 znakov s presledki.
Uredništvo si pridržuje pravico do 
krajšanja predolgih prispevkov.

UPRAVA OBČINE 
BREZOVICA

Telefon: 01 360 17 70
E-pošta: info@brezovica.si
Spletno mesto:
www.brezovica.si

Na Rdečem križu Ljubljana vsako leto v mesecu decembru 
obdarujemo in obiščemo starejše. Prostovoljci iz Krajevnih 

organizacij Rdečega križa Rakitna, Podpeč Preserje, Notranje 

in Vnanje Gorice so konec leta 2021 obiskali in obdarili 261 

starejših oseb v občini Brezovica. 
Z željo po spodbujanju medgeneracijske solidarnosti 
in vključevanju mladih v pripravo daril vsako leto sodelujemo z 
več osnovnimi šolami. Pri obdarovanju je v letošnjem šolskem 
letu sodelovalo kar 40 osnovnih šol na območju RKS-OZ Ljubljana. 
V okviru projekta Drobtinica so učenci z mentorji okrasili glinene 
lončke – lončke solidarnosti, ki s svojo unikatnostjo in lepimi 
mislimi starejšim lepšajo zimske dni, medtem ko skrbijo za sobno 
rastlino in s tem tudi zase. Osebe, ki skrbijo za vsaj eno sobno 
rastlino, po raziskavah bolje skrbijo tudi zase. Nega in skrb za 
sobno rastlino nezavedno pripeljeta do tega, da to skrb preslikamo 
nase in si s tem dvigujemo energijo. Vsak lonček je bil ustvarjen s 
srčnostjo in z lepimi željami za starejše. 
V teh časih še posebej močno spodbujamo, da se je solidarnosti 
mogoče učiti samo z živo prakso in zgledom. Le tako bodo tudi 
mladi občutili, kaj pomeni starost, in pozneje v odrasli dobi imeli 
čut za solidarnost do starejših in čut za solidarnost nasploh. 
Spodbujamo vas, da naredite naslednji korak do prijaznejšega 

NASLEDNJA ŠTEVILKA PREDVIDOMA IZIDE 28. 2. 2022.

kraja, poglejte okoli sebe in poiščite priložnosti za lepa dejanja. Naj tudi vaše lepo 

dejanje lepo mesto najde! Krajevne organizacije RK pomagajo pri uresničevanju 
humanitarnih ciljev naše organizacije, v okviru katere RKS-OZ Ljubljana izvajamo različne 
programe, ki so namenjeni  sočloveku.
Vabimo vas, da postanete prostovoljec, prostovoljka. V kolikor se želite aktivno vključiti v 
delovanje ene od Krajevnih organizacij RK  in tako prispevati k bolj povezani in solidarni 

lokalni skupnosti, vas vabimo, da kontaktirate predstavnice določene KORK:
KORK Notranje Gorice: Zdenka Panker, Blanka Artač, Marija Neubauer 
(040 858 052)
KORK Vnanje Gorice: Frančiška Kuclar Zorc (040 858 052)
KORK Podpeč Preserje: Breda Jesenko (041 644 588)
KORK Rakitna: Frančiška Toman, Helena Pogačar; Vida Slavič (040 858 052)
SOLIDARNOST in SOČUTJE sta pravi odgovor!

Rdeči križ Slovenije

 

 

Smučanje in požarna varnost  
 
 

 
V zimskem času radi zahajamo na zasnežene strmine, ne samo zaradi lepe, 
idilično snežne pokrajine, ampak tudi zaradi športnih aktivnosti na snegu. 

Od vseh zimskih športov je najbolj razširjeno smučanje. Uživanje v športnih 
aktivnostih pa se včasih lahko konča z grenkim priokusom saj se zgodi, da 

pozabimo na požarno varnost oziroma jo malo odmaknemo na stranski tir.  
 

Zato smo za vas pripravili nekaj napotkov za odgovorno uživanje in 
zabavanje na snežnih strminah: 

 
 

Smučanje je v Sloveniji izjemno priljubljen šport. Ker so 
številna urejena smučišča z žičniškimi napravami pozimi zelo 

obiskana, je za varno smuko vseh udeležencev treba 
upoštevati določena pravila. 

 
• opremo za gašenje začetnih požarov (ročni gasilniki in notranji hidranti) v 

prostorih za vstop oziroma izstop v kabinske žičnice in v hotelskih oziroma 
drugih sobah, ki so namenjeno nastanitvi gostov, je dovoljeno uporabljati le 
namensko,  

• v zaprtih kabinah žičnic je kajenje in uporaba odprtega ognja prepovedana, 
• v bivalnih nastanitvah previdno uporabljamo grelne naprave, saj lahko pri 

uporabi kurišča na trdna goriva hitro pride do nepopolnega zgorevanja in s tem 
nastanek nevarnih plinov, kot je ogljikov monoksid in ostali (uporaba dodatnih 
grelnih naprav je brez prisotnosti oseb oziroma brez nadzora prepovedana), 

• iz prostorov kjer bivamo preverimo vse možne evakuacijske poti in izhode iz 
objekta (na vratih so nameščeni načrti evakuacije ter navodila za ravnanje v 
primeru požara za seznanitev), 

• ob evakuaciji, je vsak dolžen pomagati po svojih najboljših močeh glede na 
svojo sposobnost, ter najprej poskrbeti za poškodovane, obolele ter otroke in 
starejše, 

• potrebno je upoštevati vse obvestilne in opozorilne znake. 
 
Iz vidika varnosti in zdravja je prav tako pomembno tudi: 

• samoodgovorno ravnanje, 
• obvezna uporaba smučarske čelade do vključno 14. leta starosti, uporaba pa se 

priporoča tudi za vse preostale smučarje. 
 

Komisija za preventivo GZB 


